
Protokół Nr 76/24 

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska 

w dniu 18 marca 2024 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego 

w Otwocku przy ulicy Górnej 13, pod kierunkiem Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Zasobu i Środowiska, radnego Pawła Ajdackiego, w godzinach od 1615 do 1705. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz Starosta Otwocki Pan Krzysztof 

Szczegielniak, Dyrektorka Wydziału Ochrony Środowiska Pani Magdalena Żurawska, 

Kierownik Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Pan Krzysztof Smolak, 

Kierownik Biura Kultury i Promocji Pan Rafał Skwiot, zgodnie z załączonymi listami 

obecności. 

 

Porządek posiedzenia : 

 

1. Rozpoczęcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Omówienie stanu zabezpieczenia przeciwpowodziowego na terenie Powiatu Otwockiego 

– stan wałów przeciwpowodziowych. 

4. Promocja zasad ochrony środowiska i ekologii w imprezach promocyjnych realizowanych 

przez Samodzielne Biuro Kultury i Promocji. 

5. Przyjęcie protokołów nr 73 i nr 75, z odbytych posiedzeń Komisji Gospodarki, Zasobu i 

Środowiska 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 1  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Radny Paweł Ajdacki 

przywitał członków Komisji oraz zaproszonych gości i rozpoczął posiedzenie. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska zaproponował zmianę 

porządku posiedzenia, polegającą na wprowadzeniu jako punktu 5. Zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 



obiektów pływających w 2024 r. Dotychczasowe punkty tj. piąty, szósty i siódmy, stałyby się 

punktami szóstym, siódmym oraz ósmym. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła ww. zmianę do porządku posiedzenia. 

 

Porządek posiedzenia po zmianie: 

 

1. Rozpoczęcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Omówienie stanu zabezpieczenia przeciwpowodziowego na terenie Powiatu Otwockiego 

– stan wałów przeciwpowodziowych. 

4. Promocja zasad ochrony środowiska i ekologii w imprezach promocyjnych realizowanych 

przez Samodzielne Biuro Kultury i Promocji. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Otwockiego w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów pływających w 2024 r.. 

6. Przyjęcie protokołów nr 73/24 i nr 75/24 z odbytych posiedzeń Komisji Gospodarki, 

Zasobu i Środowiska. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad.3 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska, radny Paweł Ajdacki 

poinformował, że podczas dyżuru wiceprzewodniczącej Rady Powiatu zgłosił się mieszkaniec 

Kępy Nadbrzeskiej w sprawie utrzymania wałów przeciwpowodziowych wzdłuż Wisły, w 

związku z czym została zaproszona Dyrektorka Wydziału Ochrony Środowiska Magdalena 

Żurawska oraz Kierownik Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Krzysztof 

Smolak. 

 Przewodniczący Komisji oddał głos Dyrektorce Wydziału Ochrony Środowiska 

Magdalenie Żurawskiej. 

 Magdalena Żurawska powiedziała o wałach przeciwpowodziowych znajdujących się 

wzdłuż rzeki Wisły na terenie Powiatu Otwockiego. Stwierdziła, że stan wałów jest 

niezadowalający, dlatego w 2017 r. Wojewódzki Inspektor Nadzoru Budowlanego wydał 

decyzję Nr 1456/2017 z dnia 08.09.2017 r. (zmienionej kolejno decyzjami: Nr 1169/2018 z 

dnia 24.08.2018 r., Nr 1234/2019 z dnia 18.09.2019 r., Nr 243/2021 z dnia 25.02.2021 r.), która 



nakazywała usunięcie niewłaściwego stanu technicznego oraz wyeliminowanie zagrożeń 

bezpieczeństwa. Za utrzymanie oraz przebudowę wałów odpowiada Państwowe Gospodarstwo 

Wodne Wody Polskie, które opracowało dokumentację pn.: „Przebudowa prawostronnego 

wału przeciwpowodziowego rzeki Wisły w km 472+600 – 489+666 gmina Sobienie Jeziory, 

gmina Karczew, Miasto Karczew, Miasto Otwock”. Magdalena Żurawska przekazała, że 

planowane są kolejne prace mające poprawić bezpieczeństwo wałów, a w czerwcu lub lipcu br. 

ma być ogłoszony przetarg na ich wykonanie. 

 Przewodniczący Komisji Paweł Ajdacki zapytał, na wysokości jakich wsi będą 

wykonywane te prace. 

 Magdalena Żurawska odpowiedziała, że jeszcze nie ma takiej informacji. Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie po ogłoszeniu przetargu, będzie przeprowadzać kolejno 

etapy robót budowlanych. 

 Radna Grażyna Olszewska zapytała dyrektor Magdalenę Żurawską czy Powiat Otwocki 

będzie miał wgląd do dokumentacji dot. remontów. 

 Magdalena Żurawska odpowiedziała, że Powiat Otwocki nie jest stroną, natomiast 

Kierownik Nadzoru Budowlanego Wód Polskich ma obowiązek do końca drugiego kwartału, 

złożyć sprawozdanie Radzie Powiatu z wykonywanych zadań na terenie Powiatu. Rada 

Powiatu na podstawie powyższego sprawozdania może określić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, istotne dla współpracy samorządowej problemy gospodarowania 

wodami. 

 Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak wyraził swoje obawy na temat tego, jak 

szybko zostaną wykonane prace remontowe. Powiedział, że Biuro Bezpieczeństwa  

i Zarządzania Kryzysowego na bieżąco monitoruje poziom wód. 

 Radna Bogumiła Więckowska zaznaczyła, że problem wałów jest efektem pracy 

bobrów, które są gatunkiem chronionym. 

Radny Paweł Ajdacki zapytał, czy istnieje realne zagrożenie, że wały 

przeciwpowodziowe mogą zostać przerwane oraz czy są opracowane procedury w takim 

przypadku. 

 Kierownik Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Pan Krzysztof Smolak 

odpowiedział, że informacje te są zawarte w Powiatowym Planie Zarządzania Kryzysowego. 

Biuro monitoruje na bieżąco stan wód. 

 Radny Mirosław Pszonka oraz radny Roman Srebnicki wyrazili zdziwienie, że nie 

doszło do odstrzału bobrów. 



 Kierownik Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Pan Krzysztof Smolak 

odpowiedział, że mieszkańcy oraz dziennikarze protestowali przeciwko zabijaniu bobrów.  

 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska radny Paweł Ajdacki 

zapytał Radnych czy są jeszcze pytania do zaproszonych gości. 

 Radni pytań nie zgłaszali. 

  

Ad.4 

 Przewodniczący Komisji Paweł Ajdacki zwrócił się do  Kierownika Biura Kultury  

i Promocji Rafała Skwiota do przedstawienia działań mających na celu promowanie ochrony 

środowiska i ekologii. 

Kierownik Rafał Skwiot powiedział o konkursach dla dzieci i młodzieży, które mają na 

celu promowanie postaw ekologicznych. 

 Przewodniczący Paweł Ajdacki zapytał o sposoby promowania postaw ekologicznych 

w Powiecie Otwockim. 

 Rafał Skwiot odpowiedział, że głównym sposobem promowania postaw 

ekologicznych jest zwiększenie środków na organizację konkursów w placówkach 

oświatowych Powiatu oraz dofinansowanie organizowanych konferencji i wydarzeń, które 

wzmacniają świadomość ekologiczną. 

 Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad.5 

 Przewodniczący Paweł Ajdacki poddał pod zaopiniowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów pływających w 2024 r.    

 

Głosowanie w obecności 11 członków Komisji:  „za” – 11 osób. 

 

Ad.6 

 Protokół Nr 73/24 z posiedzenia Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska w dniu 

08.01.2024 r.  ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji stałych Rady Powiatu 

Otwockiego został przyjęty pozytywnie. 

Głosowanie w obecności 11 członków Komisji:  „za” – 11 osób. 

Protokół Nr 75/24  posiedzenia Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska w dniu 

19.01.2024 r. został przyjęty pozytywnie. 

 



Głosowanie w obecności 11 członków Komisji: „za” – 11 osób. 

 

Ad.7 

 Spraw różnych radni nie zgłaszali 

 

Ad.8 

 Na tym posiedzenie zakończono. 

 

 

 

         Przewodniczył: 

         Paweł Ajdacki 

 

Sporządziła: 

Anna Karpińska 


